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ملخص البحث
تعالج هذه الرسالة أسباب الطلاق في الفقه الإسلامي وقانون الأحوال الشخصية الإندونيسي ثم المقارنة بينهما.
واستخدم الباحث المنهج الوصفي والمنهج التحليلي والمنهج الاستنباطي. وهدفت الرسالة إلى بيان وجوه العلاقة بين الشريعة الإسلامية وقانون الأحوال الشخصية الإندونيسي فيما يتعلق بأسباب الطلاق من حيث الموافقة أو المخالفة، وكتابة رسالة فقهية تضم من دفتيها موضوع أسباب الطلاق في القانون الإندونيسي، وإبراز مسائل في قانون الأحوال الشخصية الإندونيسي مصدرها الفقه الإسلامي.
وقد تناول الباحث هذا الموضوع في ثلاثة فصول: الفصل الأول: في بيان مفاهيم الدراسة، والفصل الثاني: في الطلاق بالضرر والشقاق والزنا والعيب، والفصل الثالث: في الطلاق بالغَيبة والحبس والردة وإخلاف الزوج تعليق الطلاق.
وتوصل الباحث إلى النتائج الآتية:
منها: أن القانون الإندونيسي في أسباب الطلاق يخالف بعض المذاهب الفقهية ويوافق بعضها وقد يخالف فيها جميع المذاهب الأربع أو يوافقها.
ومنها: أن الفرق بين تعليق الطلاق في الفقه الإسلامي وتعليق الطلاق الواقع في إندونيسيا أن الطلاق في الأول وقع بوجود الصفة المعلق بها بخلافه في الثاني فإنه مع وجودها لا بد من رفع أمرها إلى المحكمة الشرعية.
وأوصت الرسالة بالآتي:
1- زيادة الدراسات المتعلقة بالمقارنة بين القانون الإندونيسي والشريعة.
2- على بلدنا أن يعدل القوانين لتمشي وفقا للفقه الإسلامي.
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ABSTRACT
This thesis deals with the causes of divorce in Islamic jurisprudence and Indonesian personal status law, and then compares them.

The researcher used the descriptive method, the analytical method, and the deductive method. The thesis aimed at clarifying the aspects of the relationship between Sharia and the Indonesian Personal Status Law with regard to the causes of divorce in terms of approval or disagreement, and writing a doctrinal letter that includes the subject of the causes of divorce in Indonesian law, and highlighting issues in the Indonesian Personal Status Law whose source is Islamic jurisprudence.

The researcher dealt with this subject in three chapters: Chapter One: Explaining the concepts of the study, Chapter Two: On divorce through harm, discord, adultery and fault, and Chapter Three: On divorce by backbiting, imprisonment, apostasy, and the husband’s disagreement with the suspension of divorce.

The researcher reached the following results:
Including: that the Indonesian law in the causes of divorce contradicts some schools of jurisprudence and agrees with some of them, and it may contradict or agree with all four schools.
Including: that the difference between suspending divorce in Islamic jurisprudence and suspending divorce in Indonesia is that divorce in the first occurred by the mere existence of the adjective attached to it, unlike in the second, since with its existence it must be referred to the Sharia court.

The letter recommended the following: 
· Increasing comparative messages between Indonesian law and Sharia.
·  Our country should amend the laws to conform to Islamic jurisprudence.
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